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مشکل شاگردان اسکوچیچ 
برای سفر به لبنان

گندم مورد نیاز و ذخایر 
راهبردی کشور تامین شد

خبر خبر
وزیر علوم:  نسبت به مساله علوم 

انسانی بی تفاوت نباشیم
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: 
مساله علوم انسانی در کشور ما، مساله ای 
نیست که بتوانیم نسبت به آن بی تفاوت 
باید  این مساله  برای فهم اهمیت  باشیم. 

مروری بر وضع کنونی خود داشته باشیم.
به  پیامی  در  زلفی گل  محمدعلی 
تأکید  با  انسانی  طرح ملی گفتمان علوم 
بر اهمیت علوم انسانی، افزود: برای تحول 
در علوم انسانی، باید اهمیت این علوم را 
در فرهنگ عمومی تثبیت کنیم. بی شک 
زمانی خواهیم توانست بر چالش ها و مسائل 
اقتصادی،  اجتماعی،  فرهنگی،  متعدد 
که  آییم  فائق  خود  سیاسی  و  آموزشی 
اندیشمندانی در علوم انسانی داشته باشیم 
که فهمی عمیق و دقیق از این چالش ها و 

مسائل داشته باشند.
وی اظهار داشت: جمهوری اسلامی 
آرمان هایی  و  ارزش ها  بر  تاکید  با  ایران 
همانند استقلال و عزت، آزادی و آزادگی، 
عدالت و حفظ کرامت و ارزش الهی انسان پا 
به عرصه نهاد. پس شکل دادن به حکومتی 
که بتواند در ضمن تدبیر امور عادی زندگی 
مردم، چنین ارزش هایی را نیز محقق کند، 

یک ضرورت و نیاز اساسی است.
ما  مواجهه   کرد:  تصریح  گل  زلفی 
برخی  از  حداقل  جدید،  علم  با  ایرانیان 
از  نامتوازن بوده است.  جهات، مواجهه ای 
جهان جدید و علم جدید، آن چه برای ما 
بیشتر اهمیت داشته، علوم فنی و مهندسی 
و پزشکی و مانند آن است. البته بی تردید 
این علوم نیز برای پیشرفت کشور ضروری 
متوازن  توجه  عدم  مساله  ولی  هستند، 
و دستکم گرفتن جایگاه علوم انسانی در 
اداره  امور جامعه و به طور ویژه، تمدن سازی 
در تراز جهانی است. وزیر علوم ادامه داد: 
زمینه،  این  در  دیگر  فرهنگی  آسیب 
افراد  انسانی در میان  کم توجهی به علوم 
دارای استعداد برتر است. در طول سال های 
گذشته، فرهنگ غالب مدارس، دانشگاه ها و 
حتی خانواده ها این بوده است که نخبگان و 
افراد واجد استعداد برتر، بیشتر به تحصیل 
انسانی  رشته های  از  غیر  رشته هایی  در 
تشویق و ترغیب شده اند. این مساله باعث 
شده ما در برخی از عرصه های بسیار مهم 
اداره  کشور که نیازمند دانش تخصصی در 
حوزه های علوم انسانی است، افراد برجسته  
اندکی داشته باشیم. وی خاطرنشان کرد: 
سومین چالش در این زمینه نیز، تقلیدی 
بودن بسیاری از مباحث علمی ما در حوزه  
علوم انسانی است. ما بیشتر خود را مصرف 
کننده و مقلّد دیده ایم. البته همان گونه که 
فرموده اند،  بارها  نیز  رهبری  معظم  مقام 
نداریم  مشکلی  هیچ  کردن  شاگردی  با 
و حاضریم از هر کس علم بیاموزیم، ولی 
متفاوت  کردن  تقلید  با  کردن  شاگردی 

است.

پزشکی قانونی اعلام کرد؛
استان تهران صدرنشین مراجعه 
مصدومان نزاع به پزشکی قانونی

بر اساس گزارش پزشکی قانونی در 
تعداد  بیشترین  امسال  اول  ماهه  شش 
با ۶۰ هزار  ماه  نزاع در خرداد  مراجعان 

و ۱۷۵ نفر به ثبت رسیده است
پزشکی  سازمان  وظایف  از  یکی 
نزاع  شکایات  به  رسیدگی  کشور  قانونی 
و بررسی آسیب های مصدومان منازعات 
این  به  قضایی  مقام  دستور  با  که  است 
که  مصدومانی  می شوند.  ارجاع  سازمان 
درگیری  یک  پی  در  موارد  بسیاری  در 
نه چندان مهم، دچار  با موضوعی  ساده 
می شوند  جسمانی  صدمات  و  آسیب ها 
و  بیشتر  مراتب  به  آن  گاه خسارات  که 
جدی تر از دلیلی است که به خاطر آن با 

یکدیگر درگیر شده اند.
آمار مراجعین نزاع به مراکز پزشکی 
ارجاعات  موارد  بیشترین  از  یکی  قانونی 
به پزشکی قانونی را شامل شده )حدود 
ماهه  شش  معاینات  کل  درصد   ۴۰
میلیون  نیم  از  بیش  سالانه  و   )۱۴۰۰
خود  به  را  سازمان  ارجاعات  از  مورد 

اختصاص می دهد.
در  موجود  آمار های  اساس  بر 
و  هزار   ۳۳۴ جاری  سال  نخست  نیمه 
معاینات،  انجام  جهت  نزاع  مصدوم   ۹۷
به  خسارت  تعیین  و  صدمات  بررسی 
مراجعه  کشور  قانونی  پزشکی  مراکز 
کردند که از این تعداد ۲۲۵ هزار و ۴۲۱ 
نفر مرد و ۱۰۸ هزار و ۶۷۶ نفر زن بودند 
مشابه  مدت  با  مقایسه  در  آمار  این  که 
سال قبل که تعداد مراجعین نزاع ۳۳۰ 
چندانی  تغییر  بودند  نفر   ۴۰۰ و  هزار 

ندارد.
در این مدت استان های تهران با ۵۱ 
هزار و ۱۲۰، خراسان رضوی با ۳۰ هزار و 
۱۷۱ و آذربایجان شرقی با ۲۴ هزار و ۱۱۹ 
نفر بیشترین و استان های بوشهر با یکهزار 
و ۶۷۷، ایلام با یکهزار و ۹۷۹ و خراسان 
جنوبی با دو هزار و ۵۱۹ نفر کمترین آمار 

مراجعان نزاع را داشته اند.
بر اساس این گزارش در شش ماهه 
اول امسال بیشترین تعداد مراجعان نزاع 
در خرداد ماه با ۶۰ هزار و ۱۷۵ نفر به 
ثبت رسیده است ضمن آنکه سه ماه تیر 
از  بیش  رقم های  نیز  و مرداد و شهریور 

۵۲ هزار نفر را در برگرفته اند.
*اردبیل، بیشترین مراجعان نزاع بر 

حسب جمعیت.
حسب  بر  نزاع  مراجعین  تعداد  اما 
اردبیل،  استان های  در  جمعیت، 
زنجان  و  همدان  شرقی،  آذربایجان 
بیشترین و استان های هرمزگان و بوشهر 

کمترین تعداد را داشته اند.
فصل  در  نزاع  مراجعات  *افزایش 

گرم سال

سرپرست وزارت آموزش و پرورش:

زمان بازگشایی مدارس، تغییری نکرده است

رییس پلیس راهور ناجا:

کار اصولی برای رفع مشکلات ترافیکی صورت نمی گیرد

اینکه  بیان  با  پرورش  و  آموزش  سرپرست وزارت 
ترجیح ما و ستادملی کرونا هم این بود که از ۱۵ آبان 
ابتدایی  از اول آذر برای مدارس  برای متوسطه دوم و 
و متوسطه اول بازگشایی را انجام دهیم گفت: وضعیت 
مدارس ابتدایی مجدد در جلسه آینده ستادملی کرونا 
مطرح و تصویب می شود. این موضوع یک مرتبه مطرح 
با  مدارس  مجموع  در  است.  شده  پذیرفته  کلیاتش  و 

رعایت پروتکل ها باز خواهند شد.
علیرضا کاظمی در حاشیه مراسم زنگ ملی مبارزه 
با استکبار جهانی، گرامیداشت روز دانش آموز و سالروز 
تسخیر لانه جاسوسی که در مدرسه شهید کدخدایی 
منطقه ۱۱ آموزش و پرورش شهر تهران برگزار شد با 
بیان اینکه امسال به دلیل اینکه روز سیزدهم آبان ماه، 
پنجشنبه است و مدارس تعطیل بودند زنگ مبارزه با 
استکبارستیزی را به صورت نمادین در سراسر کشور و 
شبکه های مجازی به صدا در آوردیم. یکی از وظایف 
مهم ما در نظام تعلیم و تربیت همین است که روحیه 

استکبار ستیزی را در دانش آموزان زنده نگه داریم.
*شرکت در تجمعات ۱۳ آبان بنابر اقتضا و شرایط 

هر شهر و منطقه
وی افزود: روز ۱۳ آبان و این ایام صرفا رویدادهای 
و  پیروزی  به  که  است  جریانی  بلکه  نیست،  تاریخی 
مدیون  انقلاب  آینده  و  کرده  کمک  انقلاب  استمرار 
داشتن این روحیه در دانش آموزان و تداوم آن است. 
اقتضای  به  که  تجمعاتی  در  آموزان  دانش  آبان   ۱۳
شرایط شهر و منطقه شان وجود دارد، حضور می یابند. 
حضور پررنگ تشکل های دانش آموزی کمک می کند 
که این روز را گرامی بداریم و با کسانی که ۱۳ آبان را 

رقم زدند پیمان ببندیم و راه آن ها را ادامه دهیم.
سرپرست وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 
جامعه دانش آموزی ثابت کرده در تمام عرصه هایی که 
نظام نیاز داشته حضور پررنگ و پرافتخاری داشته است 
گفت: اگر قرار باشد روحیه استکبارستیزی را در دانش 
ارتقای  دارد؛ نخست  داریم دو شرط  نگه  زنده  آموزان 

معرف، بصیرت و دانش دانش آموزان نسبت به عظمت 
راهی که طی شده و دوم ولایت مداری و ولایت پذیری 
است. آنچه انقلاب را به این دستاوردها رسانده در سایه 

ولایتمداری مردم بوده است.
*کتابهای درسی نیازمند بازبینی جدی هستند

با  مقابله  چون  موضوعاتی  ورود  درباره  کاظمی 
استکبار جهانی در کتب درسی گفت: یکی از اقداماتی 
که باید انجام دهیم این است که خباثت های آمریکا 
را به جامعه دانش آموزی بنمایانیم که یکی از ظرفیت 
های موثر، کتاب های درسی هستند. کتاب های درسی 
در این راستا نیازمند بازبینی جدی اند که امیدوارم در 
زمینه  در  درسی  کتب  مجموعه  روی  سیزدهم  دولت 
انقلاب یک  و  ایثار و شهادت  ترویج فرهنگ  و  توسعه 

بازنگری جدی اتفاق بیفتد.
وی افزود: البته انتظاراتی که از کتاب های درسی 
وجود دارد بسیار زیاد و در مقابل حجم کتب و ساعات 
آموزش محدود است. ما همه موارد را هم نباید محدود 
فوق  فعالیت های  از  باید  کنیم.  به کتاب های درسی 

برنامه، برگزاری جشنواره ها و دیگر برنامه ها استفاده 
کرده و فقط بر کتاب درسی تمرکز نکنیم. ورود موضوع 
و  مطالعه  به  نیاز  درسی  کتب  به  استکبار  با  مقابله 

بررسی دارد. موضوعاتی اشاره شده، اما کافی نیست.
*بابت نابسمانی توزیع کتابها عذرخواهی می کنم 
توزیع  درباره  پرورش  و  آموزش  وزارت  سرپرست 
کتب درسی و فرایند نامطلوبی که دارد نیز گفت: هم 
والدین حق می دهم و هم  به  به دانش آموزان و هم 
بابت این نابسامانی که در توزیع کتب درسی ایجاد شد 
عذرخواهی می کنم. بخشی از این واقعه دست آموزش 
جابه  آموزی  دانش  که  وقتی  مانند  نیست،  پرورش  و 
جا می شود یا دیر ثبت نام و انتخاب رشته می کند. 
سامانه ای داریم که اگر خارج آن عمل کنیم نابسامانی 
اما  توزیع شد،  بیشتر می شود. کتابهای درسی خوب 
همیشه اینطور بوده که بخشی از دانش آموزان به دلیل 
بی توجهی خودشان و گاهی مدیر مدرسه ممکن است 
سامانه  امسال  خب  اما  برسد،  دستشان  به  دیر  کتاب 
سیدا هم مشکلات را مقداری تشدید کرد. چون سامانه 

آشنایی  علت  به  شد  باعث  بود  شده  تاسیس  جدید 
اندک بخش های اجرایی با این سامانه فرایند ثبت نام 
با تاخیر مواجه شود. قول می دهم یکی از برنامه های 
بپردازد  آن  به  باید  پرورش  و  آموزش  وزارت  که  مهم 

الگوی توزیع کتاب های درسی باشد.
*مشکلی در توزیع کتابها وجود ندارد 

برطرف  زیادی  حدود  تا  مشکلات  افزود:  کاظمی 
سفارش  ثبت  برای  درسی  کتاب  سامانه  است.  شده 
تک جلدی هم باز است. امکان ندارد که دانش آموزی 
نام کرده باشد و کتاب هنوز به  از چند ماه قبل ثبت 
دستش نرسیده باشد. از ۱۴۵ میلیون جلد کتابی که 
توزیع می کنیم زیر ۲۵۰ هزار جلد باقی مانده که هنوز 
توزیع نشده است. مشکلی در توزیع کتاب های درسی 

نداریم.
*زمان بازگشایی مدارس تغییر نمی کند 

وی در پاسخ به اینکه آیا زمان بازگشایی مدارس 
دیگر تغییری نمی کند؟ عنوان کرد: خیر، قرار نیست 
تغییر کند، تغییر هم نکرده است. از روز اول سیاست 
ما در بازگشایی مدارس این بود که مدارس روستایی و 
عشایری از روز اول مهر فعالیتشان را آغاز کنند که این 
اتفاق افتاد. مدارس شهری با جمعیت بالا، آموزش را به 

صورت مجازی آغاز کردند.
کاظمی ادامه داد: فرایند بازگشایی برای مدارس 
است طی  قرار  و  شده  شروع  آبان  ابتدای  از  متوسطه 
را  بازگشایی  الگوی  آبان ماه مدارس خودشان زمان و 
مشخص کنند. ترجیح ما و ستادملی کرونا هم این بود 
برای  آذر  اول  از  و  متوسطه دوم  برای  آبان  از ۱۵  که 
مدارس ابتدایی و متوسطه اول بازگشایی را انجام دهیم.
درباره  پرورش  و  آموزش  وزارت  سرپرست 
بازگشایی مدارس ابتدایی اظهار کرد: وضعیت مدارس 
مطرح  کرونا  آینده ستادملی  در جلسه  مجدد  ابتدایی 
و  مطرح  مرتبه  یک  موضوع  این  شود.  می  تصویب  و 
با  مدارس  مجموع  در  است.  شده  پذیرفته  کلیاتش 

رعایت پروتکلها باز خواهند شد.

رییس پلیس راهور ناجا با بیان اینکه کار اصولی برای کاهش ترافیک 
نوسازی  باید  گفت:  است،  مقطعی  صورت  به  کارها  و  نمی گیرد  صورت 
ناوگان عمومی و افزایش ظرفیت آن در اولویت قرار بگیرد. همچنین خروج 

خودروهای فرسوده و اسقاط باید در اولویت باشد.
سردار کمال هادیانفر، رئیس پلیس راهور ناجا درباره اقدامات پلیس 
برای کاهش ترافیک در کلانشهرها گفت: ترافیک تولید اجتماع، رانندگان 
حوزه  این  در  شهرداری  مانند  دستگاه هایی  است.  مسئول  دستگاه های  و 

مسئولیت قانونی دارند.
است.  ترافیک  بر  ناظم  و  ناظر  یک  عنوان  به  پلیس  داد:  ادامه  وی 
در  و  دولت  در  غالبا  می افتد  اتفاق  ترافیک  بهبود  برای  که  تمهیداتی  لذا 
پلیس  می گیرد.رئیس  صورت  است،  دولت  تابعیت  در  که  شهرداری ها 
راهنمایی و رانندگی ناجا خاطرنشان کرد: آنچه که ما باید بگوییم این است 
پیشنهادات  است.ما  کشور  و  شهرها  ترافیک  شورای  از  عضوی  پلیس  که 
در  غالبا  می گیرد  صورت  که  تصمیم گیری  می کنیم،  مطرح  جلسه  در  را 
تهران  در  یعنی  است.  شهر  آن  شهردار  ریاست  به  کلانشهرها  و  شهرها 

دکتر زاکانی به عنوان رییس شورای عالی ترافیک تصمیم گیرنده است و 
تصمیماتی که گرفته می شود قابل اجرا است. بحث مدیریت ترافیک یک 
اقدام همه جانبه بین مردم و دستگاه  ها است که باید اتفاق بیفتد. سردار 
هادیانفر تصریح کرد: یک سری از این تصمیمات سیستمی و فیزیکال است 
که باید توسط شهرداری ها انجام شود و یک سری از تصمیمات با نظارت 
پلیس و با استفاده از قوه قهریه پلیس انجام می شود و لذا این شورای عالی 
ترافیک شهرها است که پاسخگوی وضعیت هر شهری در کلانشهرها است. 
وی با بیان اینکه با بازگشایی مدارس مشکلات ترافیکی قطعا افزایش پیدا 
را در  باید یک مدیریت جدی تری  ترافیک شهرها  می کند، گفت: شورای 
و  کرونا  بحث  البته  باشیم.  ترافیک  کاهش  شاهد  تا  کنند  اعمال  ترددها 
رعایت پروتکل ها این تکلیف را برای ناوگان عمومی ایجاد کرد که تا ۳۰ 
اعمال شده و  از یک طرف محدودیت  ارائه دهند.  بتوانند خدمات  درصد 
انتقال بیماری در این شرایط و کاهش  از  از سوی دیگر ترس شهروندان 
استفاده از ناوگان عمومی سبب شد رویکرد استفاده از خودروی شخصی 
افزایش پیدا کند. همچنین سردی هوا و بارش های مقطعی نیز اقبال مردم 

را به استفاده از خودروی شخصی افزایش می دهد. رییس پلیس راهور ناجا 
به میزان  ناکارآمد است و  ناوگان عمومی در کلانشهرها  خاطرنشان کرد: 
کافی نیست و اقبالی هم در ایام کرونا برای استفاده از ناوگان عمومی وجود 

ندارد، لذا این موضوع باعث افزایش ترافیک در برخی از نقاط شده است.
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تنها راه از بین  بردن فساد استفاده از فناوری اطلاعات است 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات:

داشبورد مدیریتی برخط برای 
 نمی توانیم درباره ورود بانوان به ورزشگاه رصد فعالیت ها ایجاد شود

دروغ بگوییم؛ تعهد داده ایم

رییس کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای فدراسیون فوتبال: 

23

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

یک  ایجاد  گفت:  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
داشبورد مدیریتی برخط با شاخص های اصلی و مهم می تواند 
رصد فعالیت ها را تسهیل و درصد خطا در تصمیم گیری ها را 
کاهش دهد. حجت الله عبدالملکی گفت: نباید در پیشبرد 
امور و به کارگیری آمار استنباطی از طریق نمونه گیری در 
مواقع ضروری، وقفه ای ایجاد شود. وی، با اشاره به اهمیت 
آمار و برنامه ریزی گفت: مقدمه هر نوع برنامه ریزی، آگاهی از 
وضعیت آمار و اطلاعات است تا نتیجه مطلوب حاصل شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: در ارائه و اشاعه داده های 
آماری نباید خساستی وجود داشته باشد تا دسترسی سریع 
برای همه کاربران حوزه های مختلف در بخش های پژوهشی و اجرایی فراهم شود.عبدالملکی، 
خواستار ارائه تحلیل های مختصر و قابل بهره برداری در گزارش های آماری موضوعی و دوره ای 

شد تا برای پیگیری و رفع چالش های موجود مورد استفاده قرار گیرد.

عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال گفت: فدراسیون به دنبال این است که باشگاه ها در اسرع 
وقت به درآمدزایی برسند و فدراسیون هم می خواهد این کار انجام شود تا دیگر دغدغه باشگاه ها وجود 
نداشته باشد و به تیم ملی بپردازد بهرام رضاییان، پس از جلسه مدیران باشگاه ها با مدیران سازمان 
لیگ و فدراسیون فوتبال اظهار کرد: جلسه خیلی خوبی بود و باشگاه ها آمدند و صحبت هایشان را 
کردند. واقعیت این است که فوتبال می تواند بیشتر از این درآمدزایی کند و حق خودش را به دست 
آورد اما به همدلی نیاز است. همه دوستان کنار هم جمع شدند تا باشگاه ها، هیات ها و حتی فدراسیون 
فوتبال به حق واقعی خود برسند. هر گونه محتوا و تبلیغات باعث می شود خود فدراسیون فوتبال 
نفع ببرد و بعد از آن به باشگاه ها و هیات های فوتبال کمک می شود. باشگاه های ما مظلوم هستند و 

درآمدی ندارند و در این شرایط اقتصادی هزینه ها سرسام آور شده است.

فدراسیون می خواهد دغدغه 
باشگاه ها تمام شود تا به تیم ملی برسد

عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال
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